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#UVOZ CVIJEĆA MANJI, UVOZ SVIJEĆA PORASTAO#

Prošle godine u Hrvatsku je uvezeno 1.555 tona rezanog cvijeća u vrijednosti 8,3 milijuna eura,

što je u usporedbi s 2016. pad od 8,5 posto, izvijestili su u subotu iz Sektora za poljoprivredu,

prehrambenu industriju i šumarstvo Hrvatske gospodarske komore iz kojeg napominju kako se

uvoz cvijeća u odnosu na 2016. i 2017. smanjio dok se uvoz svijeća povećao.

U 2017. najviše cvijeća smo tradicionalno uvezli iz Nizozemske (551 tonu u vrijednosti 3,4

milijuna eura), Slovenije i Njemačke, a dominantno uvozimo svježe rezane ruže (563 tone

vrijedne 3,4 milijuna eura) te rezano cvijeće i pupoljke prikladne za bukete (499 tona u

vrijednosti 2,8 milijuna eura).

U listopadu 2017. uvezeno je 159 tona cvijeća vrijednog 698 tisuća eura, što je u odnosu na

2016. (770 tisuća eura) također pad od 9,3 posto. Povodom blagdana Svih svetih uvoz cvijeća u

listopadu poraste u prosjeku za 50-ak tona, a većina tog rasta otpada na krizanteme čiji se uvoz

u listopadu učetverostruči (s 15 tona u rujnu na 60 tona u listopadu prošle godine).

Izvoz cvijeća u prošloj godini od 169 tona vrijednih 1,1 milijun eura pretežno je išao u Italiju i

Sloveniju.

Jurišić: Ove godine uvoz od 1.500 do 1.600 tona rezanog cvijeća

"Vrijednost proizvodnje cvijeća i ukrasnog bilja u Hrvatskoj čini tek 0,5 posto vrijednosti

proizvodnje u EU. Proizvodnja na tristotinjak hektara nije dostatna za domaće potrebe pa smo

usmjereni na uvoz. Pokrivenost uvoza izvozom rezanog cvijeća od samo 15-ak posto potvrđuje

nedovoljnu proizvodnju za potrebe hrvatskog tržišta. I ove godine možemo očekivati uvoz 1.500

– 1.600 tona rezanog cvijeća vrijednosti osam do devet milijuna eura“, istaknula je pomoćnica

direktorice Sektora za poljoprivredu, prehrambenu industriju i šumarstvo HGK Žaklina Jurišić.

Što se svijeća tiče, tu za razliku od cvijeća imamo uzlazni trend uvoza. Uvoz svijeća prošle je

godine porastao na 2.710 tona u vrijednosti 5,8 milijuna eura s 2.374 tone (5,2 milijuna eura) u

2016., što je porast za 12,7 posto. Najviše svijeća uvozimo iz Njemačke i Poljske.

Prošle smo godine izvezli svijeća u vrijednosti 2,6 milijuna eura, najviše u Sloveniju, Mađarsku i

BiH, što je odnosu na 2016. rast od 12 posto (2,3 milijuna eura). U prvih sedam mjeseci ove

godine izvezli smo svijeća u vrijednosti od 591.000 eura.
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